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MÖTESANTECKNINGAR 

2024-10-07 

Diarienummer 

KRN 2023–0076 

 

Regionala skärgårdsrådet 
 
Datum 2024-09-26 

 
Tid 10:00- 12:00 
 
Plats Landstingshuset, Roslagssalen 

 
Deltagare                 Se deltagarförteckning nedan 

1   Mötet öppnas – Michaela Haga 

Michaela Haga ersatte Gustav Hemming och hälsade välkommen.  

Marietta de Pourbaix-Lundin (M) adjungerades på detta möte. Hon 

kommer formellt att väljas som ledamot på klimat- och 

regionutvecklingsnämndens sammanträde 2024-09-26. 

Dagordningen fastställdes.  

2 Skärgårdsforskning - Paulina Rytkönen, Södertörns 
högskola  

Se bifogad presentation. Paulina Rytkönen presenterade forskning om 

hållbart skärgårdsföretagande och samverkansråd för främjande av 

skärgårdsforskning.  

Värmdö kommun lyfte frågor som är viktiga för skärgårdskommuner. 

Först lyftes behovet av att tidtabeller för kollektivtrafiken är bestående 

över tid. Om de ändras för ofta kräver det mycket tid för att planera om 

skolscheman, skolskjutsrutter osv. 

Värmdö kommun poängterade även att en viktig faktor för att undvika 

demokratiunderskott är att skärgårdsbor folkbokför sig i sitt 

skärgårdsboende, både av kommunalekonomiska skäl och för att 

möjliggöra för politiskt engagemang och representation. Möjligheten till 

deltidsfolkbokföring skulle underlätta för många skärgårdskommuner.   
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Det nya geopolitiska läget, behovet av stärkt beredskap och ökad 

försvarsnärvaro har stor påverkan på skärgården. Ett förslag inför 

kommande möten är att ta upp frågorna som en särskild punkt på 

agendan.  

3 Skärgårdens Exekutivkommitté – Patrik Cederlöf, 
Länsstyrelsen Stockholm  

Se bifogad presentation med kort sammanfattning av punkter som togs 

upp på senaste möte i Exekutivkommittén. Nästa möte med 

Exekutivkommittén hålls 2024-09-27. Patrik Cederlöf tar med inspel 

från Skärgårdsrådet till morgondagens möte. 
 

Medskick från Värmdö kommun: 
- Viktigt med bra interkommunal ersättning för skolelever mellan 

kommuner  
- Ankringsförbud i grunda vikar 

4. Lägesbild från SIKO – Gunilla Söderqvist, SIKO 
 
Gunilla Söderqvist presenterade en lägesbild över sommaren 2024. Se 
bifogad presentation.  
 
Generellt var det en bra sommar för besöksnäringen, inte minst 
sensommaren.  
 
Viktiga frågor (nya och gamla):  

- Eldning på fel platser och vid fel tillfällen kan vara ett problem. Det 
finns därför önskemål om att kunna utfärda eldningsförbud i 
skärgården.  
 

- Problemet med apoteksleveranser (livsviktig medicin som kräver 
obruten kylkedja kan inte levereras) är inte löst. Se tidigare 
minnesanteckningar.  

 
- Gods på pall via Postnord med regionens upphandlade godstrafik 

har upphört. Se tidigare minnesanteckningar.  
 

- Ö-skolor över kommungränserna – fjärrundervisning samt 
skolskjutsar.  

 



 
 

3 (5) 

 MÖTESANTECKNINGAR 

2024-10-07 

Diarienummer 

 

 

    
 

 

- Bergs brygga på Möja stänger för reparation 1 oktober 2024. Finns 
önskemål om att ”Möjabussen” sätts i trafik för att underlätta 
kommunikationerna på ön1.  

 
 
Michaela Haga kommenterade bilden om Sjötrafikutredningen del 2. 
Trafikförvaltningens arbete utgick från en teknisk utredning, kallad 
åtgärds- och investeringsprocess (ÅIP). Trafikförvaltningen inkluderar inte 
externa aktörer i ÅIP processer då dessa är interna och innehåller många 
beräkningar och kalkyler. 
 
Kommande aktiviteter:  

- Nästa möte med skärgårdsrådet 29 november med resa till 
mellanskärgården 

- Inbjudan kommer att skickas ut till julmingel 5 december 
 

4 Sjötrafikutredningen del 2 – Michael Erman, 
Trafikförvaltningen  

 
Se bifogad presentation.  
 
Kommentar från Trafikantföreningen: Vikten av tillförlitlig kollektivtrafik 
är avgörande. Hade önskat att utredningen belyst konsekvenserna och 
perspektiven från dem som reser med trafiken, och lyssnat på trafikanterna. 
Michael Erman besvarade frågan genom att beskriva utredningens arbete. 
Utredningen har utgått från trafiken som den ser ut idag, och på det sättet 
tagit hänsyn till perioder med hög belastning och högt resande utifrån 
dagens resande.  
 
Frågor: Kan trafikförvaltningen identifiera samhällsnyttan med trafiken? 
Hur kan man säkerställa att bryggorna kan angöras både vid högt och lågt 
vatten? Michael Erman svarade att det finns riktlinjer för brygga, 
tillgänglighet och säkerhet och att arbetet med detta pågår på 
trafikförvaltningen. En ytterligare fråga var hur trafikförvaltningen jobbar 
för att säkerställa att fartygen ska klara av perioder med tunn is och 
snömassa.  

5 Övrigt, mötet avslutas – Frågor anmäls i förväg 
 

- Ungdomsrepresentation i Regionala skärgårdsrådet  
Gustav Hemming har haft samtal med SIKO om 
ungdomsrepresentation. Mötesdeltagande är eniga om att det 

 
1 Kommentar: Punkten har uppdaterats sedan mötet. Detta är nu löst.  
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vore önskvärt med ökad representation av ungdomar. Formerna 
för hur det skulle kunna gå till behöver undersökas. Gustav 
Hemming får i uppdrag att föra en nära dialog med SIKO och 
andra berörda aktörer för att arbeta fram ett förslag som kan 
beslutas av Skärgårdsrådet på ett kommande rådsmöte. 
Underlag ska skickas ut i förväg inför mötet.  

 
- Inspel från Ylva M Larsson, se bilaga 1  

Skriftliga svar på frågorna kommer att tas fram av förvaltningen 
och skickas ut med minnesanteckningarna. Eventuellt kan vissa 
frågor lyftas som separata punkter på kommande möten.  

 
 
 
 

Deltagförteckning skärgårdsrådet: 

Amie Kronblad, (L), ersättare 

Anna Anderman, Stockholm nordost 

Anna Gabrielsson, Värmdö kommun 

Annette Hultåker, (KD), RS 

Antonella Pirrone, (KD), Nynäshamn 

Bo Ohlson, (S), Södertälje 

Bo Gesslein, SIKO 

Britt Fogelström, SIKO 

Caroline Strand, Stockholm stad 

Christer Young, (SD), RS 

Daniel Källqvist, (C) 

Erik Josephson, Österåkers kommun 

Gunilla Söderqvist, SIKO 

Helene Jakobsson, Region Stockholm 

Ida-Maria Olofsson, Norrtälje kommun 

Jenny Andersson, Värmdö kommun 

Johan Hjelm, (L), RS 

Johanna Barane, sekr., Region Stockholm 

Kenneth Carlgren, Lst  

Kerstin Amelin, (VP) 

Kristina Lång, (C), Värmdö 

Lars Nyberg, SIKO 

Marie Östblom, SBR/Stockholm Archipelago 

Mathias Lindow, (L), Österåkers kommun 

Marietta de Pourbaix-Lundin, (M), Region Stockholm  

Mats Siljebrand, (KD), Södertälje 

Michaela Haga, ordf., C, RS 
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Michael Erman, Region Stockholm 

Olle Jansson, (S) Norrtälje kommun 

Patrik Cederlöf, Lst 

Stephan Andersson, SD, RS 

Tereze Säll Patwary, Lst 

Therese Strimell Flodqvist, org, RLK 

Turid Stenhaugen, (Mp) 

Ulrika Palmblad Wennergren, Skärgårdsstiftelsen,  

Urban Ryadal, Stockholms stad 

Ylva Larsson, (Mp) 

Åsa Levin, (V) 


